
 

Postoj stran a kandidátů do Evropského parlamentu k pozitivnímu seznamu 

Blíží se volby do Evropského parlamentu a s nimi i důležitá otázka týkající se problematiky tzv. pozitivního seznamu zvířat, která 
by v případě zavedení v celé EU mohla radikálně omezit zájmový chov exotických zvířat. 

Abychom vám pomohli zorientovat se v postojích kandidátů do Evropského parlamentu k tomuto tématu, oslovili jsme 10 
politických stran a z každé z nich prvních až 10 kandidátů. Kladli jsme jednu otázku týkající se jejich názoru na pozitivní 
seznamy pro chov zvířat. 

Ne všechny strany a kandidáti bohužel na naše emaily a telefonáty reagovali. I přesto jsme ale získali většinu odpovědí. 

Věříme, že vám tato anketa pomůže při informovaném rozhodování o tom, komu dáte svůj hlas ve volbách do EP. Zároveň 
doufáme, že podnítí diskusi o této důležité problematice a povede k nalezení konstruktivních řešení, která zajistí ochranu 
zvířat i zodpovědný přístup k jejich chovu. 

Politická strana Postoj k zavedení pozitivních seznamů 

ANO 2011 Nevyjádřili se      

Koalice SPOLU 

ODS: Kandidát Ondřej Krutílek: Pozitivní seznamy nepodporuji.      

KDU-ČSL: Europoslankyně Michaela Šojdrová: Především je to kompetence členských států, aby regulovaly domácí 

chovy. Nebudu pro regulaci na úrovni EU.      

Tomáš Zdechovský: Dlouhodobě spolupracují s chovateli exotických zvířat a malých zoologických zahrad. Zavedení 

pozitivního seznamu v takto striktní podobě, znemožňující chov jakýchkoli jiných živočišných druhů, bych nepovažoval za 

šťastné, proto bych ho určitě nepodpořil a odmítl.      

TOP 09: Nevyjádřili se      

https://pozitivniseznam.cz/?view=article&id=26:evropske-volby-vysledek-ankety-pozitivni-seznamy&catid=10:novinky


Politická strana Postoj k zavedení pozitivních seznamů 

STAN Nevyjádřili se      

Piráti 

Vyjádření: Piráti obecně nepodporují zavedení pozitivního seznamu v takové podobě a s takovými potenciálními dopady, 

jaké ve svém emailu popisujete. Ztotožňujeme se s velkou částí Vašich argumentů. 

Jak píšete, zatím Evropská komise nezveřejnila žádný konkrétní návrh ani zmiňovanou studii, přímo k nim proto stanovisko 

nemůžeme zaujmout. Až bude, bude možné se o ní bavit konkrétněji, ale nepředpokládám, že bychom pozitivní seznamy 

začali hájit.      

SPD + Trikolóra 

Vyjádření: Petr Mach: Budu hlasovat proti pozitivním seznamům. EU podle mě nemá regulovat práva lidí v České 

republice chovat exotická zvířata.      

Zuzana Majerová: SPD a Trikolora je jednoznačně proti zavádění "pozitivních seznamů" zvířat, které by omezovalo 

chovatele.      

STAČILO! Vyjádření: Zásadně odmítají zavedení tzv. "Pozitivních seznamů" a jejich zavedení nikdy nepodpoří.      

Přísaha + Motoristé Nevyjádřili se      



Politická strana Postoj k zavedení pozitivních seznamů 

Svobodní Vyjádření: Jsme jednoznačně proti zavedení pozitivních seznamů. EU vůbec nemá tuto problematiku řešit.      

SOCDEM + 

Budoucnost 

Vyjádření: Klára Školníková, členka hnutí Budoucnost: Zavedení pozitivních seznamů by zcela změnilo situaci v České 

republice, kde naopak existuje seznam zvířat, která jsou k chovu zakázaná. Tento postoj odpovídá právnickému principu 

„co není zakázáno, je dovoleno.“ V tomto smyslu proto vnímám obavy chovatelů drobného zvířectva jako oprávněné. V 

Nizozemí, kde seznamy platí od 1. ledna, jsou zakázány chovy běžných druhů křečků, omezovat se bude i chov činčil nebo 

osmáků. Jde o oblíbené mazlíčky i v České republice. Chov ohrožených zvířat je přitom již regulován úmluvou CITES. 

Neznamená to však, že riziko černého obchodu s domácími zvířaty neexistuje. Problematiku musíme řešit komplexně a na 

vyšších úrovních. Příkladem je návrh normy EU pro chov psů a koček. Ta se netýká drobných chovatelů, ale stanoví 

podmínky pro chovná zařízení, obchody se zvířaty nebo útulky. Nedílnou součástí řešení jsou spravedlivé tresty za 

nedodržování již existující legislativy. Proto jako průlom v českém právu vnímám úpravu občanského zákoníku, který od 

roku 2015 nenahlíží na zvíře jako na věc. 

Zelení Nevyjádřili se      

  

 Anketa je vytvořena s vědomím a podporou: 
- Českého svazu chovatelů, z.s. 
- Klubu exotického ptactva Klatovy, z.s. 
- Klubu chovatelů zebřiček České republiky, z.s. 
- Klubu chovatelů želv, z.s. 
- Klubu přátel exotického ptactva, z.s. 
- Společnosti chovatelů jedovatých hadů, z.s. 
- Společnosti Laguna, z.s. 
- Teraristické společnosti Praha, z.s. 



 


